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Abstract 

             In this research, three configurations of tower cranes were taken to 

study the structural performance of them by using Structural Analysis 

Program SAP2000. Different load cases were considered as followed: dead, 

live and wind loads and their combinations. The analysis results were 

presented in graphical forms in order to study the structural performance of 

the three configurations (tower crane type 1, 2 and 3). It was taken the 

variation of axial forces and displacements with height of tower crane, and 

variation of axial forces and deflections on jib’s arm. The design of tower 

cranes components is done using Allowable Stress Design (ASD) according 

to American Institute for Steel Construction (AISC). From the variation of 

axial forces, displacement in x- and y- directions, deflection on jib’s arm. It 

was noticed that tower crane (1) is have best configuration in comparison 

with the other two tower cranes (2) and (3). 
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صلخّ ستالم    

 إسييمع  بذ رنيي   ذذبلإنشيي ئهذأدئهيي ،دربسيي ذذاأخييلذييي ربفعيي اذب، ر ب،جذلن يي ذفييهذاييلبذب، ثيية ذن نيي ذ يي 

ث ي بذب،ريي  ذأ,ذ ب،ثييذ, ث  بذب، يميث  بذ)بلأ  ذبلأذ ،ث لااذ خملفذذSAP2000ذبلإنش ئهذب،مثليبذ

 (.ذب، زكورةذث  بومربكيبذبلأ

)ربفعي ذذب،ن ني ذب،ن ي زج ي ذذبلانشي ئهدرسذبلأدبءذي ي،كهذذضثاذفهذرسو  اذمخطيطي و ذنم ئ ذب،مثليبذ

خييم  ذييي ب، ر ذ اربفعييب،فيي  ذ ييإذترمذب،قييواذب، ثورييي خييلذتخييم  ذ.ذأ ذ(3وذ2,ذ1 ر ييي ذنييو ذ ب،قييواذ ذوب 

برمفييي  ذب،ربفعييي ذب، ر يييي ذوبخيييم  ذب،قيييواذب، ثوريييي ذوبلانثيييرب ذعلييي ذطيييوبذعلييي ذوبلازبثييي اذذب، ثوريييي 

(ذط قييي ذASD)ذب، سييي و ذ ييي بلإ هييي دذ كونييي اذبلا يييربجذطريقييي ذمصييي ييذمصييي ييذذتسيييمخديذفيييهذ.ذب،يييزرب 

ذ. ((AISCذ،ل عهدذبلأ ريكهذ،ل ن ءذب،فولالي

رب ذلوبلانثيرب ذعلي ذب،يذYوبلازبث ذفيهذبم ي هذذX  ذبلاخم  ذفهذب،قواذب، ثوري ذوبلإزبث ذفهذبم  هذ

ذ(.3(ذو)2 إذربفع ذب، رجذ)ذ  ذ(ذبفضبذ ق رن1 ذب، رجذ)ربفعذمكوي ذ،وثظذأ 
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